
El 24 de maig farà un any de les eleccions municipals, un any que 
com ja esperàvem, ens havia de portar i ens ha portat, molts canvis.

En l’àmbit municipal el PSC perdia la majoria absoluta que tenia 
des de feia 30 anys, i entraven noves formacions polítiques al 
consistori, com Cornellà en Comú-Crida per Cornellà, essent 
segona força i C’s tercera. ERC vam tornar al consistori amb dos 
regidors, el Francesc Sànchez i jo mateixa, essent quarta força per 
davant d’ICV-EUiA i el PP.

Aquesta correlació de forces amb el govern en majoria simple, 
és més plural i representatiu de la ciutat. I s’evidencia en la 
variabilitat de propostes, enfocs i dinàmiques. Es podria esperar 
que al no tenir majoria absoluta el PSC, si tota l’oposició ens 
possèssim d’acord es podria condicionar més a l’equip de govern, 
però de moment no ha estat possible: per una banda els socialistes 
governen com si tinguessin majoria absoluta i en decissions clau, 
acaben comptant amb el suport d’ICV-EUiA o de C’s o del PP.

Mirant enrere i fent balanç d’aquest any de legislatura, podem 
dir que hem fet molta feina però ens en queda molta per fer. 
Continuem treballant per un Ajuntament més obert i participatiu, 
incidint perquè la ciutadania tingui més pes i decisió en temes 
clau de la ciutat. Treballem perquè els pressupostos siguin els de 
tots i no tan sols els d’uns quants, treballem perquè els comptes 
del consistori i de les empreses municipals siguin clars. Treballem 
perquè Cornellà sigui més verda del que ho és ara, defensem el 
patrimoni cultural, històric i artístic de la ciutat. Necessitem un 
Cornellà cohesionat socialment, on la relació entre barris i cultures 
sigui un model i un eix vertebrador de la ciutat. Lluitem per un 
Cornellà més just. I som la única força política al consistori que 
lluita per assolir la República Catalana. 

Una República Catalana que ja estem construint des de la 
Generalitat, amb un govern que ja porta 100 dies i que té molt clar 
que defensarà els drets dels ciutadans més enllà del que digui un 
tribunal polititzat com el Tribunal Constitucional, perquè mai un 
tribunal polític pot passar per sobre de la voluntat democràtica del 
poble. Alhora l’Estat Espanyol es dedica a posar traves cada dia a 
l’economia catalana, sense adonar-se que si l’economia catalana va 
bé, és un factor positiu per l’economia espanyola i per la de tots. 

En breu ens tornarem a trobar en unes noves eleccions espanyoles, 
unes eleccions que no suposaran grans canvis per nosaltres, 
perquè governi qui governi, tenim clar que no defensarà els 
interessos dels catalans i les catalanes. Per això ens cal ser-hi 
presents amb força, perquè no decideixin per nosaltres i per tenir 
una veu ferma i clara que lluiti pels nostres drets.

Però abans tenim per davant la festa major de Cornellà, uns dies 
plens d’activitats gràcies sobretot a les entitats i la ciutadania 
que any rera any posen el seu granet de sorra perquè aquestes 
siguin les festes de tots i totes. Ens trobem en alguna de les moltes 
activitats que es realitzaran a la ciutat.

Bona festa major! • 

En el Pleno Municipal de marzo, el grupo “CeC-CpC” presentó 
una moción a favor de que el ayuntamiento optase por trabajar con la 
llamada “banca ética”. Hasta aquí nada que objetar, incluso deberíamos 
reconocer que tal iniciativa merece un aplauso, sino fuera por algunas de 
las razones con las que pretendían justificar su argumento; que el ánimo 
de lucro, la voluntad de ganar dinero, es la fuente de todos los males. 

Es evidente que la propiedad privada debe regularse en base a 
principios éticos y jurídicos que garanticen el bien común. La 
defensa de la propiedad y el libre mercado no puede legitimar una 
acumulación ilimitada de bienes que atente a la dignidad humana. 
Bastantes abusos hemos visto durante los últimos años, mientras el 
gobierno español del PP miraba hacia otro lado. 

¿Dónde se encuentran entonces nuestras diferencias con el mix 
anticapitalista-separatista de Cec-CpC? En que estos afirman que la banca 
tradicional tiene como único objetivo el ánimo de lucro. Y no es cierto. 
Tienen una responsabilidad social, que ni el gobierno les ha obligado a 
cumplir, ni unos banqueros sin escrúpulos han querido recordar. 

Ciutadans Cornellá está convencido de que toda economía obsesionada 
por los beneficios, pero indiferente a cómo los produce, se vuelve 
inhumana. El problema no es ganar dinero, sino la manera en la que se 
intenta ganarlo. La banca ética tiene puntos positivos y por eso merece 
tener un papel en nuestra economía. Pero a diferencia de los defensores 
de ideologías del jurásico, cuyo fracaso ha sido demostrado desde Moscú 
a Caracas, CiutadansCornellá no cree que sea la manera de frenar las 
injusticias que un capitalismo salvaje pueda causar. 

La solución en Cornellá no es trabajar en exclusiva con una banca ética. 
La solución es una administración pública que obligue a los bancos a 
cumplir con unas reglas éticas, de transparencia, justicia y solidaridad. 
No queremos una banca ética que sonroje a la tradicional. Queremos que 
TODA la banca sea ética. Y si no, que desaparezca. 

¿Es esto posible? Desde luego. Es tan posible como tener pequeñas 
empresas y negocios en manos de personas que quieren ganarse 
la vida, prosperar, ganar dinero… y que no tienen intención de 
hacerlo pisando el cuello de sus vecinos, engañando a los clientes o 
amenazando a la competencia. 

¿Lo dudan estos partidarios de controlar la economía y ahogar a la 
iniciativa privada? Que miren a los autónomos, pequeños empresarios 
o a los mismos trabajadores de Cornellá. Son el mejor argumento 
que podemos darles. Por eso lamentamos actuaciones políticas como 
la mencionada, que bajo un supuesto buen propósito, esconden un 
doctrinarismo trasnochado y fracasado que ignora que la transformación 
de la sociedad ha producido una “nueva inabarcabilidad” (Habermas).

Dicho de modo más sencillo; rechazamos una doctrina que disfrazada 
de buenas intenciones, esconde una visión de la realidad que no 
corresponde con la sociedad actual.

En defensa de Cornellá, de su ciudadanía, de sus emprendedores, 
de sus autónomos y empresas, afirmamos que es posible y necesario 
que todos prosperemos y ganemos dinero. Estamos convencidos de 
que podemos hacerlo honradamente, cumpliendo la ley y actuando 
éticamente. Ese es nuestro objetivo. Trabajemos juntos para 
conseguir una sociedad ética. •
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